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 العامة للاتحاد البرلماني  ترجمة الأمانة
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  في طارئ بند إدراج اتطلب في النظر
 139 العامة الجمعية أعمال جدول

 

 قدمت الطلبات التالية لإدراج بند طارئ:
 

 تاريخ التقديم مقدم الطلب البند المقترح
 استعادة السلم والأمن في منطقة الساحل: دور البرلمانات.

 
 تشرين الأول/ أكتوبر 8 بوركينا فاسو

 وانتهاك للإنسانية حصار - الأونروا منظمة عن المساعدات قطع 
 وقف المساعدات المقدمة إلى الأونروا، الدولية: معالجة للقوانين
 والقضية اللاجئين الفلسطينيين القرار على هذا أثر وتقييم

 بمجملها الفلسطينية
 

 تشرين الأول/ أكتوبر 13 والكويت الأردن

 ساموا، تونغا، فيجي، سيشل، دعونا لا نتجاوز الحدود –تغير المناخ 
 المتحدة ميكرونيسيا وولايات

 

 تشرين الأول/ أكتوبر 14

 الديمقراطية تدهور عن الناجمة الإنسااااااااانية الأزمة لحل الملحة الحاجة
 فنزويلا في البرلمانية

 الأول/ أكتوبرتشرين  14 هولندا والمملكة المتحدة

 الأول/ أكتوبرتشرين  15 إسرائيل البرلمانات دور: المفقودين الأشخاص قضية معالجة

 A/139/2-Inf.1.rev .1 
 2018 تشرين الأول/ أكتوبر 15

 الجمعية العامة
2البند   

للاتحاد البرلماني  139الجمعية العامة الـــ 
 الدولي

 والاجتماعات ذات الصلة
 جنيف، سويسرا       

 2018تشرين الأول/أكتوبر  14-18          
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 العامة للاتحاد البرلماني  ترجمة الأمانة

 اتباعه: الواجب الإجراء
 أن الدولي البرلماني الاتحاد في عضااااااااااااااو لأي يجوز العامة، الجمعية لوائحمن ( 1)الفقرة  11القاعدة  أحكام بموجب
 قرار ومشروع تفسيرية موجزة بمذكرة الطلب هذا يرفق أن ويجب. الجمعية أعمال جدول في طارئ بند إدراج يطلب
الطلب وأي  بإرساال الدولي البرلماني للاتحاد الأمانة العامة وتقوم. الطلب يغطيه الذي الموضاوع نطاق بوضاو  يحدد
 الفور. إلى جميع الأعضاء على القبيل هذا من وثائق

 

 :يلي ما العامة على الجمعية لوائح من (2)الفقرة  11القاعدة  إضافة إلى ذلك، تنص
 

 من عاجل إجراء دولي هام حدث مؤخراً يساااتلزم ا اذطارئ وضاااع  بند إدراج طلب يتناول أن يجب (أ)
وحشااااااااد الاسااااااااتجابة  رأيه عن الدولي البرلماني الاتحاد يعرب أن المناسااااااااب ومن الدولي، المجتمع جانب

 التصويت؛ في المشاركة الأصوات ثلثي على يحصل ينبغي أن الطلب هذا مثل ولقبول البرلمانية.
 عدة حصول حال واحد، وفي طارئ بند سوى أعمالها جدول في تدرج أن للجمعية العامة يجوز لا  (ب)

 الإيجابية؛ الأصوات من عدد أكبر على الذي يحصل الطلب يقبل المطلوبة، الأغلبية على طلبات
واحد، شاااااااااااااار  أن  مقترحاتهم لتقديمها في طلب دمجطارئ  بند لإدراج أكثر أو طلبين لمقدمي يجوز (ج)

 نفسه؛ الموضوع الأساسية المقترحات تتناول
 مقدموه، يسااحبه أن بعد موضااوع مقتر  الطارئ، بالبند المتعلق القرار، مشااروع في يدرج أن يجوز لا (د)

 الذي الموضوع عنوان وفي الطلب في له واضحة هناك إشارة تكن لم ما الجمعية العامة، رفضته إذا أو
 الجمعية العامة. اعتمدته
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Consideration of requests for the inclusion 
of an emergency item in the agenda 

of the 139
th

 Assembly 
 

The following requests have been submitted: 
 

Item proposed Author Date of receipt 

Restoring peace and security in the Sahel: 
The role of parliaments 
 

Burkina Faso 8 October 

Cutting off aid to UNRWA — A humanitarian 
blockade and violation of international law: 
Addressing the issue of stopping aid to 
UNRWA and assessing the impact of this 
decision on Palestinian refugees and the 
Palestinian issue as a whole 
 

Jordan and Kuwait 13 October 

Climate change – let us not cross the line Seychelles, Fiji, Tonga, 
Samoa and Micronesia 
(Federated States of) 

14 October 

The urgent need to resolve the humanitarian 
crisis caused by the deterioration of 
parliamentary democracy in Venezuela 
 

Netherlands and 
United Kingdom 

14 October 

Addressing the issue of missing persons: The 
role of Parliaments 

Israel 15 October 

 
Procedure to be followed 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda.  Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request.  The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response.  Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted;  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda.  Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted; 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject; 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 


